
                                              

 

Skolerne i Asnæs, Fårevejle og Hørve 
Skolebestyrelsen  
 
 

Sted og tidspunkt Asnæs Skole, Blok C, Personalerum, torsdag den 31. oktober 2019, kl. 17.30-20.00 

Deltagere  

Afbud/fravær Jane Jørgensen, Christina Fast, Rikke Mørck Henriksen og elevrepræsentanter fra 
Fårevejle og Hørve. 

 

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden 

Ansvarlig Jacob Østergaard 

Referat Godkendt 

 

Punkt 2 Fremvisning af tilbygningen på Asnæs Skole 

Ansvarlig og tid Birthe Slott, 15 minutter 

Formål 
 
Fremstilling 

At medlemmerne af skolebestyrelsen har kendskab til de fysiske rammer på Asnæs 
skole.  
Tilbygningen til indskolingen på Asnæs Skole er taget i brug efter efterårsferien.  

Referat Intet til referat 

 

Punkt 3 Nyt fra formanden 

Ansvarlig og tid Jacob Østergaard, 5 minutter 

Formål At formanden videreformidler aktuelle sager og henvendelser. 

 Kontakt fra kommunikationskonsulent, som tilbyder at komme på et 
kommende møde. 

Referat Vi afventer, til vi har noget mere konkret. 

 

Punkt 4 Nyt fra skolen 

Ansvarlig og tid 10 minutter 

Formål 
 

Formidling til skolebestyrelsen om aktuelle sager. 

 Elever; 

 Medarbejder 

 Ledelsen 

Referat Referater fra elevrådsmøder sendes til SKB. 
Medarbejder:  

 Asnæs: arbejde med elevtrivsel med inddragelse af Psykiatrifonden. 

 Fårevejle: Der er sagt farvel til SFO-leder Mogens Rossing 

 Hørve: Intet til referat 
Ledelse:  

 Skoleindskrivning er i gang. 



 Byggesagen i Asnæs - udeareal er på udvalgsmødet næste gang 

 Aula er sat i spil. Det giver ekstra arbejde specielt i sekretariatet. Aktuel 
problemstilling om brug af privat Nem ID. Dette er taget i MED og der 
arbejdes på højere niveau med dette. 

 Besøg af Arbejdstilsynet i Fårevejle: Påbud på mærkning på kemi i 
fysiklokalet. 

 Besøg af Arbejdstilsynet i Asnæs: Ingen påbud - grøn smiley. 

 Information fra UVM om underretning af elevfravær, hvis dette overstiger 
15%, hvor forældre kan trækkes i børnepenge. 

 Ansættelse af skolepædagog i Hørve, ansættelse af pædagogmedhjælper i 
Heldagsklassen. 

 Der er ansat en lærer i Fårevejle til dækning af dansk i indskolingen og 
idræt på flere niveauer. 

 

Punkt 5 Dialog med udvalgsformand Søren Witt, 60 minutter 

Ansvarlig og tid Jacob Østergaard 

Formål 
 
Fremstilling 

Af være i dialog og afstemme forventninger med Børne- og Uddannelsesudvalget. 
 
Skolebestyrelsen har et ønske om tæt dialog med Børne- og Uddannelsesudvalget 
og har derfor inviteret Søren Witt som formand for udvalget. 

Referat Udvalget kommer ud til alle skolebestyrelserne i løbet af året for at styrke 
samarbejdet. Udvalgsmøderne kommer til at ligge på skolerne, hvor SKB inviteres. 
Formand for skolebestyrelsen er velkommen til at kontakte Søren Witt, hvis der er 
behov. 
Det politiske niveau er enige om, at Folkeskolen skal være det naturlige førstevalg. 
Folkeskolen er vores.  
Forslag om at der laves en Idé-bank mellem skolebestyrelserne, så vi hjælper 
hinanden med at gøre folkeskolen bedre. 

 

Punkt 6 Opfølgning på kursus for nye skolebestyrelser  

Ansvarlig og tid Jacob Østergaard, 15 minutter 

Formål 
 
Fremstilling 

At følge op på kurset. 
 
Kurset for nye skolebestyrelser blev afholdte den 23/10. Gav indholdet i kurset 
anledning til overvejelser vi skal drøfte? Er der på baggrund af kurset opgaver som 
skolebestyrelsen ønsker prioriteret?  

Referat Gensyn med gamle principper? – kan vi bruge /revidere principperne til brug i 

vores nye skole. 

Prioritering af hvilke områder vi vil arbejde med. 
Vi skal være varsomme med ikke at spilde vores tid på møderne (forberedelse til 
møderne/gruppearbejde osv.) 
Enighed om, at det var et godt kursus. 
Elevrådet arbejder sideløbende med relevante principper. 
Principper udvælges/prioriteres af bestyrelsesmedlemmer og sendes senest den 
14. november til Jacob, som udarbejder en oversigt til næste møde. (se evt.  Skole-
Forældre.dk for inspiration). 

 
 



Punkt 7 Samarbejdet med afdelingsrådene 

Ansvarlig og tid Jacob, 30 minutter 

Formål 
 
 
Fremstilling 

At sikre løbende dialog og samarbejde med de 3 afdelingsråd på skolerne i Asnæs, 
Fårevejle og Hørve. 
 
Som fast punkt på skolebestyrelsesmøderne indgår samarbejdet med 
afdelingsrådene: 

 Tilbagemelding til skolebestyrelsen fra afdelingsrådene. 

 Emner som skolebestyrelsen ønsker drøftet i afdelingsrådene. 

På skolebestyrelsesmødet den 25. september blev det besluttet, at emnet 
sammenhæng mellem afdelingsråd og skolebestyrelse skulle drøftes i alle 3 
afdelingsråd.  
På mødet gives tilbagemeldinger fra afdelingsrådene og udvalget (Rikke MH, 
Christina, Sussie) arbejder videre med input fra afdelingsrådene  

Referat Asnæs:  
Afdelingsrådet vil gerne være praktiske og være tæt på skolen – behov for at have 
tydelige rammer. Vil gerne inddrages. 
Fårevejle:  
Klar beskrivelse af forventninger og rammer. Vil gerne tæt på skolen og mere end 
et festudvalg. Vil gerne drøfte kultur og vil også gerne stille retningslinjer til 
forældre. Vil gerne være “agenter” for dét som rører sig på skolen og være tydelige 
i forretningsgangen forbindelse med kommunikation.  
Hørve:  
Regler og rammer for afdelingsråd. Vil gerne være aktive i arrangementer og er 
optaget af at arbejde med en profil. Kommunikation om, hvad det vil sige at være 
en del af den store skole. 
Arbejdsgruppe arbejder videre med ovenstående input. Gruppen kommer med 
oplæg til næste bestyrelsesmøde. 

 

Punkt 8 Foto til oversigt over skolebestyrelsesmedlemmerne 

Ansvarlig og tid Jørgen, 5 minutter 

Formål 
 
Fremstilling 
 

At fotografere de medlemmer af skolebestyrelsen som ikke bliver fotograferet af 
skolefotografen. 
 
At være synlig og tilgængelig er centrale begreber for skolebestyrelsen. For at 
understøtte dette, udarbejdes en fotooversigt af skolebestyrelsen til ophængning 
på skolerne.   

Referat Intet til referat. 

 

Punkt 9 Eventuelt 

Ansvarlig og tid Alle, 5. minutter 

Referat Info om elevsager på hhv. Asnæs, Fårevejle og Hørve Skole. 
Når der skal udtales på bestyrelsens vegne, er det formanden der udtaler sig. 

 

 


